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Onderwerp: Beantwoording vragen ex artikel 4l Reglement van orde inzake pijplei-

ding Schoonebeek-Duitsland

Geachte heer Kuipers,

ln uw brief d.d. 10 juni 2015 hebt u een aantal vragen gesteld over de (olie)pijpleiding

van Schoonebeek naar Duitsland. Deze vragen beantwoorden wij als volgt.

Vraaq 1

Bent u door de NAM in 2014 geinformeerd over de bacteriegroei?

Antwoord 1

Nee. Wij zijn niet door de NAM gei'nformeerd over bacteriegroei in de olie-

behandelingsinstallatie in Schoonebeek.

Vraao2
Bent u op de hoogte gesteld van het onderzoek naar het lek in de afvalwaterleiding
nabij Hardenberg, en bent u bereid te onderzoeken (of na te gaan bij andere overhe-

den) of deze bacteriegroei ook invloed heeft op de olieleiding naar Duitsland?

Antwoord 2
Ja, wfi zijn op de hoogte van het feit dat een onderzoek is gedaan naar het lek
in de afualwaterleid ing.
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Nee, wijzien geen aanleiding te onderzoeken of deze bacteriegroei invloed

heeft op de olieleiding naar Duitsland. De NAM heeft hier al onderzoek naar
uitgevoerd. Uit informatie van de NAM is gebleken dat er een laag risico is op

corrosie van de olieleiding van Schoonebeek naar Lingen door bacteríën (zgn.
'Microbial Induced Corrosion' door methanogenen), omdat:

. de olieleiding geen of bijna geen water bevat;

. uit bacterìemetingen blijkt dat er sowieso maar zeer weinig micro-

organísmen aanwezig zijn en de groep bacteriën die problemen kunnen

veroorzaken, de zgn. methanogenen, helemaal niet of zeer weinig aanwe-
zig zijn;

. de leidíng tweewekelijks wordt gereinigd van aanslag die ontstaat door de

stroperigheid van de olie;
. de leiding halverwege 2014 gei'nspecteerd is en hieruit geen enkele aan-

wijzing voor mogelijke problemen bleek.

Vraag 3

Bent u inmiddels daadwerkelijk betrokken bij het genoemde onderzoek?

Antwoord 3
Er zijn diverse onderzoeken gaande.

1. Een onderzoek naar de integriteít van de pijpleiding.

Hierbij zijn verschillende aangetaste plekken gevonden, die momenteel
door de NAM uitgegraven en hersteld worden.

2. Een onderzoek naar de reservoirs in Twente waarin afualwater wordt gei'n-
jecteerd.

Dit is afgerond en ingediend bij SodM en voor een second opinion uitgezet
bijenkele researchcentra in het buitenland.

3. Een evaluatieonderzoek íngevolge de vergunning voor het injecteren van
afualwater in Twente. De NAM dient elke zes jaar te evalueren of de door
CE Delft opgestelde methodiek ten aanzien van afualwater uit
gas/oliewinning nog steeds van deze tijd is. M.a.w. rs er een (mílieuvríen-

delijker) alternatief voor injectie.
Dit onderzoek wordt nu versneld (2015 i.p.v. 2017) uitgevoerd door de

NAM. De bedoeling is dat dit onderzoek wordt begeleid door een commis-
sie dre gaat bestaan uit leden van de Stuurgroep Afualwater Twente en
een Drentse gedeputeerde en/of mogelijk de burgemeesters van Coevor-
den en Emmen.
Wij zijn niet betrokken (geweest) bij de eersfe twee onderzoeken. WI ach-
ten het zeer zinvol aan het laatste onderzoek deel te nemen, vanuit onze
zorgplicht en provinciale verantwoordelijkheid voor de bodem en de leef-
omgeving. WI hebben dan ook toegezegd aan dit onderzoek deel te zullen
nemen.
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Aan de voorzitter van Provinciale Staten van Drenthe, 

De heer J. Tichelaar 
Postbus 122 
9400 AC Assen 

Onderwerp: Schriftelijke vragen ex artikel 41 RvO, inzake pijpleiding Schoonebeek-
Duitsland 

Assen, 10 juni 2015, 

Geachte heer Tichelaar, 

Op 5 juni 2015 berichtte RTV Drenthe dat de oliewinning in Schoonebeek is stilgelegd. 
Dit naar aanleiding van de lekkage in de pijpleiding die afvalwater transporteert naar 
Twente. 

In 2014 is er in de oliebehandelingsinstallatie Schoonebeek bacteriegroei aangetroffen 
die wellicht een grote rol speelt in het lek in de afvalwaterleiding naar Twente. Met deze 
leiding wordt het giftige afvalwater naar Twente getransporteerd waarna het in  
gasvelden wordt geïnjecteerd. 

Vanuit Schoonebeek loopt ook een leiding naar Duitsland. Hiermee wordt de olie 
getransporteerd. 

In het antwoord d.d. 21 januari 2015 op onze eerdere vragen over de oliewinning 
antwoordt Gedeputeerde Staten dat het toezicht berust bij het Ministerie van 
Economische Zaken/Staatstoezicht op de Mijnen. GroenLinks ziet echter ook een 
verantwoordelijkheid en zorgplicht voor de provincie vanwege de risico's voor de 
volksgezondheid, drinkwaterwinning, natuur en landbouw. 

RTV Drenthe berichtte op 3 juni 2015 dat het Staatstoezicht op de Mijnen met 
medewerking van internationale wetenschappers een onderzoek is gestart naar de 
effecten van de injectie van afvalwater in de Twentse bodem. Daarbij wordt vermeld dat 
de NAM nadrukkelijk de provincies Drenthe en Overijssel wil betrekken. 

Naar aanleiding hiervan heeft GroenLinks de volgende vragen aan het college van 
Gedeputeerde Staten: 
I. Bent u door de NAM in 2014 geïnformeerd over de bacteriegroei? 
II. Bent u op de hoogte gesteld van het onderzoek naar het lek in de afvalwaterleiding 

nabij Hardenberg, en bent u bereid te onderzoeken (of na te gaan bij andere 
overheden) of deze bacteriegroei ook invloed heeft op de olieleiding naar Duitsland? 

III. Bent u inmiddels daadwerkelijk betrokken bij het genoemde onderzoek? 
IV. Bent u bereid er bij het Ministerie op aan te dringen dat het transport van afvalwater 

definitief wordt gestaakt? 

Namens de fractie van GroenLinks, 

Hans Kuipers


